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V pátek 20. září 2024 a v sobotu 21. září se uskutečnily 
na celém území Česka (vyjma hlavního města Prahy) 
volby do zastupitelstev jednotlivých krajů, u nás v Harra-
chově do zastupitelstva Libereckého kraje a také souběž-
ně v našem okrese (senátorský obvod Jablonecko, ke 
kterému navíc naleží významná část Semilska) se navíc 
vybíral nový senátor či senátorka. 
V našem horském středisku byla volební účast pro kraj-
ské volby lehce nadprůměrná ve srovnání s celým kra-
jem (33,53 %) i celostátní účastní voličů (32,91 %).          
V Harrachově jsme toƟž dosáhli účasƟ přesně 37,60 %, 
kdy odevzdáno bylo 407 hlasů a z nich platných bylo 
397. Stejně jako v celém našem kraji zde zvítězila kandi-
dátní lisƟna Starostů pro Liberecký kraj (161 hlasů),        
o druhé místo se tu shodně podělilo hnuơ ANO a koalice 
SPOLU pro LBK (79 hlasů).  
Senátní volby jsou postaveny na většinovém hlasovacím 
systému, a protože žádný z kandidátů v prvním kole vo-
leb nezískal nadpoloviční většinu ze všech odevzdaných 
hlasů ve svém obvodu, tak se o týden později konala 
druhá volba mezi dvěma nejúspěšnějšími uchazeči z prv-
ního klání. V prvním kole v Harrachově přesvědčivě   

zvítězil domácí kandidát, harrachovský starosta, Tomáš 
Vašíček (Aliance pro budoucnost), jenž získal v našem 
městě 195 hlasů ze 400 odevzdaných platných hlasů.     
V rámci celého senátního obvodu však postoupili do 
druhého kola dva nejúspěšnější kandidáƟ, a to Milan 
Kroupa (ANO) a Lena Mlejnková (SLK). 
Ve druhém kole, které se uskutečnilo o týden později, 
zvítězila v senátním obvodu Jablonec nad Nisou semil-
ská starostka Lena Mlejnková a stala se tak novou člen-
kou horní komory českého parlamentu. V Harrachově 
svůj hlas odevzdalo ve druhém kole senátních voleb cel-
kem 187 voličů (17,27 % z celkového počtu zapsaných 
voličů, což byla proƟ celému obvodu podprůměrná 
účast). Lena Mlejnková zde získala 135 hlasů a Milan 
Kroupa 52 hlasů. Vítězku Lenu Mlejnkovou veřejně    
podpořil před druhým kolem i neúspěšný kandidát z kola 
prvního, harrachovský starosta Tomáš Vašíček.
Poděkování za zdárný průběh v obou volebních víken-
dech právem náleží všem členům a členkám volební  
komise v našem volebním okrsku. 

MarƟn Soukup

Harrachovské výsledky krajských a senátních voleb

Okrsky Voliči             
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasůcelkem zpracováno v %

1 1 100,00 1 085 408 37,60 407 397 97,54

Výsledky voleb do zastupitelstva Libereckého kraje – volební okrsek Harrachov

Kandidátní lisƟna  

číslo název celkem v %

1 SPOLU PRO Liberecký kraj 9 2,26

15 DZS — ZA PRÁVA ZVÍŘAT 3 0,75

16 PŘÍSAHA občanské hnuơ 6 1,51

21 České pirátská strana 13 3,27

30 Právo Respekt Odbornost 8 2,01

33 LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI a ND 4 1,00

Platné hlasy

34 Zelení pro kraj 2 0,50

39 ANO 2011 79 19,89

70 Sociální demokracie 8 2,01

71 SPD a Trikolora 11 2,77

77 STAČILO!, koalice KSČM a ČSNS 14 3,52

82 SPOLU pro LBK-ODS, TOP, KDU-ČSL 79 19,89

87 Starostové pro Liberecký kraj 161 40,55



Sơžnost k výsadbě jabloní na městském pozemku –  
reakce na vyjádření  
Starosta města bere na vědomí reakci na vyjádření na 
sơžnost k výsadbě jabloní na městském pozemku. 

Informace z KRNAP
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAP:
- č. 08032 – společné rozhodnuơ o udělení souhlasu 
„DČOV pro rodinný dům č. p. 415 umístěného na          
st. p. č. 249, k. ú. Harrachov“
- č. 09009 – opravné rozhodnuơ umístění fotovoltaiky 
Harrachov, Nový Svět č. p. 457 

Výběr zhotovitele na projektovou dokumentaci a po-
dání žádosƟ o dotaci „Rekonstrukce VO v Harrachově“

Starosta města schvaluje, v souladu s VS č. 1/2021 čl. III. 
odst. 2 písm. a) a odst. 2.2, výběrzhotovitele na projek-
tovou dokumentaci a podání žádosƟ o dotaci 
„Rekonstrukce VO v Harrachově“, za cenu 158 000 Kč 
bez DPH a schvaluje příkazní smlouvu se zhotovitelem.

Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Novostavba Pension v rodinném domě na st. p. č. 27, 
p. p. č. 120/19, 120/20, 120/5, 120/22, 120/23               
a 120/24 v k. ú. Harrachov“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie         
a skutečnosƟ v terénu, vydává nesouhlasné stanovisko 
k zamýšlené výstavbě „Novostavba Pension v rodinném 
domě na st. p. č. 27, p. p. č. 120/19, 120/20, 120/5, 
120/22, 120/23 a 120/24 v k. ú. Harrachov“. Záměr není 
v souladu s územním plánem.

Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Novostavba rodinného domu na p. p. č. 207, p. p. č. 
299 a 654/8 v k. ú. Harrachov“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie         
a skutečnosƟ v terénu, vydává souhlasné stanovisko 
k zamýšlené výstavbě „Novostavba rodinného domu na 
p. p. č. 207, p. p č. 299 a 654/8 v k. ú. Harrachov“.

Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Přístavba hotelu Pytloun na p. p. č. 868 a 860/3 v k. ú. 
Harrachov“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie          
a skutečnosƟ v terénu vydává souhlasné stanovisko 
k zateplení hotelu. K zasklené terase a novému vstupu – 
jedná se o černou stavbu, která nerespektuje platný 
územní plán. Pro legalizaci stavby je nutné rozšířit zasta-
vitelnou plochu OM v novém ÚP. 

Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Novostavba Hotelu Hubertus Harrachov p. p. č. 
617/1, 1087/7 a 1486 v k. ú. Harrachov“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie         
a skutečnosƟ v terénu, vydává souhlasné stanovisko 
k zamýšlené výstavbě „Novostavba Hotelu Hubertus 
Harrachov p. p. č. 617/1, 1087/7 a 1486 v k. ú. Harra-
chov“.

Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Bytový dům Harrachov na p. p. č. 485/2, 485/10          
a 485/25 v k. ú. Harrachov“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie a 
skutečnosƟ v terénu, vydává souhlasné stanovisko 
k zamýšlené výstavbě „Bytový dům Harrachov na p. p. č. 
485/2, 485/10 a 485/25 v k. ú. Harrachov“.

Jmenování dočasné ředitelky Základní školy dr. h. c. 
Jana Masaryka, Harrachov
Starosta města jmenuje dočasným ředitelem Základní 
školy dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov Mgr. Petru 
Šebelkovou, na dobu určitou, a to do doby, než bude 
vybrán nový ředitel na základě konkurzního řízení. 
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Rozhodnuơ starosty města 
Harrachov č. 78 ze dne 19. 8. 2024
Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Rekreační objekt Harrachov, Nový Svět č. p. 103“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie        
a skutečnosƟ v terénu vydává souhlasné stanovisko 
k zamýšlené výstavbě „Rekreační objekt Harrachov,  
Nový Svět č. p. 103“.

Vyjádření města Harrachov k zamýšlené výstavbě 
„Novostavba startovacího zařízení pro sjezdové lyžová-
ní na p. p. č. 443/1 v k. ú. Harrachov“
Město Harrachov, na základě žádosƟ, stanoviska měst-
ského architekta a po posouzení předložené studie        
a skutečnosƟ v terénu vydává souhlasné stanovisko 
k zamýšlené výstavbě „Novostavba startovacího zařízení 
pro sjezdové lyžování na p. p. č. 443/1 v k. ú. Harra-
chov“.

Žádost o výměnu topení v bytě bytového domu Harra-
chov č. p. 408
Starosta města neschvaluje žádost o výměnu topení 
v bytě bytového domu Harrachov č. p. 408 z důvodu 
nové střechy na bytovém domě.

Zhotovení kopie busty Jana Nepomuka Harracha 
Starosta města schvaluje zhotovení kopie busty Jana 
Nepomuka Harracha při použiơ jiného venkovního    
materiálu. 

Informace z KRNAP
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAP:
- č. 08107/2024 – zahájení správního řízení k realizaci 
čisơrny odpadních vod Harrachov, Ryžoviště č. p. 415

- č. 05273/2024 – rozhodnuơ o udělení souhlasu 
s instalací fotovoltaiky Harrachov, Nový Svět č. p. 83

Oznámení o pořádání benefičního štafetového běhu 
Starosta města bere na vědomí oznámení o pořádání 
benefičního štafetového běhu „Ze dna až na vrchol – 
štafetový běh na podporu léčby závislosơ“.

Rozhodnuơ starosty města 
Harrachov č. 79 ze dne 26. 8. 2024
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Rozhodnuơ starosty města 
Harrachov č. 80 ze dne 9. 9. 2024

Vrácení krátkodobé návratné finanční výpomoci 
Starosta města bere na vědomí vrácení krátkodobé ná-
vratné finanční výpomoci ve výši 250 000 Kč, která byla 
odsouhlasena na základě rozhodnuơ starosty č. j. 3/75 
dne 17. 7. 2024. 
Souhlas s odstraněním staveb na p. p. č. 978/1, 978/2 
a 346 k. ú. Harrachov 
Starosta města souhlasí s odstraněním staveb na p. p. 
č. 978/1, 978/2 a 346 k. ú. Harrachov.
Návrh na úpravu st. p. č. 825 a p. p. č. 228/1 k. ú. 
Harrachov 
Starosta města schvaluje návrh na úpravu st. p. č. 825  
a p. p. č. 228/1 k. ú. Harrachov. 

Informace z KRNAP
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAP:
- č. 09230/2024 – zahájení správního řízení „IZ-12-
4002379SM-Harrachov, p. p. č. 181, přeložka kNN“

- č. 09178/2024 – společné rozhodnuơ o povolení    
výjimky a vydání souhlasu „Kam nedošel velbloud“ 
- č. 08576/2024 – společné rozhodnuơ o povolení    
výjimky a vydání souhlasu „Štafetový benefiční běh na 
podporu léčby závislosơ, Hřensko – Luční bouda“
- č. 05798/2024 – rozhodnuơ o povolení výjimky a vy-
dání souhlasu – pořádání skialpových kurzů, turisƟc-
kých akcí na sněžnicích a na skialpinisƟckých lyžích

Žádost o odprodej čásƟ p. p. č. 118/12 k. ú. Harrachov
Starosta města neschvaluje žádost o odprodej čásƟ     
p. p. č. 118/12 k. ú. Harrachov.
Žádost Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka, Harra-
chov o příspěvek na studium
Starosta města schvaluje žádost Základní školy dr. h. c. 
Jana Masaryka, Harrachov o příspěvek na studium ko-
ordinátora Školního vzdělávacího programu a školního 
metodika prevence, a to v celkové výši 49 480 Kč. 

Studie dopravního řešení – posouzení bezpečnosƟ 
stávajícího napojení veřejně přístupné účelové komu-
nikace p. p. č. 173/1 na silnici I/10 Harrachov
Starosta města souhlasí se závěry Studie dopravního 
řešení – posouzení bezpečnosƟ stávajícího napojení 
veřejně přístupné účelové komunikace p. p. č. 173/1 na 
silnici I/10 Harrachov.

Záměr prodeje speciálního automobilu skříňového 
Avia 31.1, RZ SM 57 44, rok výroby 1989, VIN  009301 
bez příslušenství a jmenování výběrové komise
Starosta města schvaluje záměr prodeje speciálního 
automobilu skříňového Avia 31.1, RZ SM 57 44, rok vý-
roby 1989, VIN 009301 bez příslušenství a jmenuje vý-
běrovou komisi pro vyhodnocení doručených nabídek   
ve složení: Tomáš Vašíček, Tomáš Ploc, Michal Bartoš.  

Jmenování členů sportovní komise
Starosta města jmenuje členy sportovní komise, a to 
Michala Kunsta a Radima Jeníka, s účinnosơ přijeơ to-
hoto rozhodnuơ, tedy 9. 9. 2024.

Smlouva č. 1220900014 o poskytnuơ podpory ze Stát-
ního fondu životního prostředí ČR Rozhodnuơ              
č. 11/80: Starosta města schvaluje Smlouvu                    
č. 1220900014 o poskytnuơ podpory ze Státního fondu 
životního prostředí České republiky na akci „Město 
Harrachov – 2. etapa úprava veřejných prostranství“. 

Rozhodnuơ starosty města 
Harrachov č. 81 ze dne 16. 9. 2024
Žádost II. o odprodej čásƟ pozemku p. p. č. 118/12      
k. ú. Harrachov 
Starosta města neschvaluje žádost II. o odprodej čásƟ p. 
p. č. 118/12 k. ú. Harrachov a ukládá vedoucímu odbo-
ru RSMIE vyrozumět žadatele, dále vyzvat v součinnosƟ 
s místostarostou všechny původce odpadů na p. p. č. 
118/12 k. ú. Harrachov mezi garážemi v první a druhé 
řadě – směr od místní komunikace, k odstranění odpa-
du do konce září 2024. V opačném případě město vykli-
dí odpad na náklady původce odpadu. Dále vyzvat pů-
vodce stavebního odpadu u garáže st. p. č. 795 k. ú. 
Harrachov k odstranění. V případě neodstranění bude 
věc postoupena na odbor ŽP Tanvald jako nahlášení 
černé skládky.

Žádost o příspěvek na publikaci ČČK  
Starosta města neschvaluje žádost o příspěvek na publi-
kaci Českého červeného kříže.  
Doplnění bodu do programu 19. zasedání Zastupitel-
stva města Harrachov
Starosta města schvaluje bod programu 19. zasedání:
- Veřejnoprávní smlouvy o poskytnuơ dotace na sport 
z rozpočtu města Harrachov. 

Zrušený Fichtl cup
Původně jsme na těchto řádcích chtěli čtenáře informo-
vat o zdárném průběhu jubilejního desátého ročníku 
motocyklového klání Fichtl cup. Bohužel všemu učinila 
přítrž katastrofální a v reálu dosƟ naplněná předpověď 
počasí pro druhý zářijový víkend. Takže k lítosƟ nejen 
motorisƟcké veřejnosƟ a pořadatelů se musela soutěž 
pod skokanskými můstky zrušit. Snahou pořadatelů 
v čele Honzou „Krtkem“ Denke bude v příšơm roce rea-
lizovat nejen tento jubilejní ročník, ale navíc, pokud to 
bude silách a možnostech, uspořádat i náhradní klání 
na jaře 2025. Jarní termín je však hodně závislý na tom, 
kolik napadne v letošní zimě sněhu, tedy jak dlouho 
budou v provozu běžecké tratě, po kterých tento moto-
cyklový závod převážně vede. Řádné podzimní klání se 
však přepokládá v tradičním termínu, tedy v sobotu   
13. září 2025. Nezbývá než držet palce. 

MarƟn Soukup 
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Vylepšování autobusáku
Ještě před pár lety nepatřilo místní autobusové nádraží 
k zrovna výstavním místům v našem horském středisku. 
To je však už minulost a cestující veřejnost tu dostává 
náležitý komfort, který se od této dopravní infrastruktu-
ry v současnosƟ standardně očekává. 
Během uplynulých deseƟ let se prostor autobusového 
nádraží proměnil v důstojný a reprezentaƟvní kout 
Harrachova. Stalo se tak díky existenci krásné a rozsáhlé 
expozice Ski muzea, které tu vzniklo přes sedmi lety zá-
sluhou bratrů Slavíkových. Postupně zde došlo 

k nátěrům i rekonstrukci jednotlivých čásơ tubusu. 
Z dotačních prostředků bylo městem Harrachov poříze-
no funkční a moderní WC a vystavěn přístřešek pro ces-
tující. Došlo k výsadbě kvěƟnového záhonu v horní čásƟ 
tubusu a nedávno tu byl instalován PPL zásilkový box,     
i přes těžkosƟ doby tu také stále zdárně funguje oblíbe-
ný občerstvovací kiosek. Zaơm posledním počinem zlep-
šení stavu autobusového nádraží bylo položení nových 
asfaltových povrchů, a to jak v samotné ploše autobuso-
vého nádraží, tak na přilehlé parkovací ploše pro osobní 
automobily. Tomu předcházela i rekonstrukce cesty 
k Mumlavskému vodopádu, o které jsme vás informova-
li v minulém vydání zpravodaje. 

MarƟn Soukup

Kontrolní policejní 
stanoviště vzniká v Janově
Čilý stavební ruch u bývalé janovské pily lze nyní pozo-
rovat při jízdě po mezinárodní silnici I/10. Buduje se zde 
jedno z kontrolních míst pro české dopravní policisty      
a celníky. Jim bude určeno nové stanoviště, které umož-
ní efekƟvnější vážení a kontrolu nákladních automobilů, 
což přispěje k bezpečnosƟ a plynulosƟ dopravy. Právě 
přeơžené kamiony v kombinaci s nedobrým stavem na-
šich silnic jsou velkou dlouhodobou bolístkou české do-
pravní sítě. Dokončení tohoto stanoviště je plánováno 
na prosinec tohoto roku. Takových míst je obecně 
v Česku málo a jejich nedostatek je celorepublikový pro-
blém. Když jsou místa, kde lze vozy vážit, chybí plochy 
k odstavení a naopak. Navíc plocha v Harrachově       
poslouží nejen k prověření kamionů přijíždějících ze sou-
sední země, ale policisté nebo celníci si sem budou moci 
stáhnout i kontrolovaná auta z tuzemských silnic 
z širokého okolí. Poslouží i v případě sněhové kalamity, 
kam se budou moci v omezené míře kamiony na krátký 
čas bezpečně odstavit. 
V rámci této stavby vybuduje státní podnik Ředitelství 
silnic a dálnic nové kontrolní místo pro vážení a kontrolu 
nákladních automobilů s odstavem pro pět tahačů 

s návěsem. Součásơ je i instalace osvětlení a oplocení 
areálu a doplnění dopravní značení na silnici I/10. Pod-
nětem pro vybudování stanoviště byl požadavek Policie 
ČR. „Práce budou probíhat za minimálního dopravního 
omezení. Zprovoznit plánujeme v prosinci tohoto roku,“ 
sdělila pro Jablonecký deník mluvčí ŘSD pro Severní Če-
chy Dana Zikešová. Stavbu provádí společnost EUROVIA 
CZ za cenovou nabídkou necelých deseƟ milionů korun 
bez DPH.
Podobné místo už před časem vzniklo na stejné meziná-
rodní silnici v úseku mezi Líšným a Malou Skálou. Kon-
trolní místa slouží pro běžnou kontrolu dokladů, staƟcké 
vážení vozidel, kontrolu nákladu, technickou kontrolu 
vozidla, rentgenovou kontrolu nákladu a další činnosƟ 
policie a celní správy.
Radnice v Harrachově stavbu plochy pro vážení vítá, 
avšak přeơžené kamiony nepovažuje v místních pod-
mínkách za tak zásadní problém, neboť zajíždí jen do 
okrajové čásƟ našeho města. Mnohem více nás tu trápí 
nákladní auta překračující rychlost cestou z kopce od 
polské hranice k městu. „Zřídili jsme městskou policii, 
která na to dohlíží, a pořídili jsme radary a situace se 
hodně zlepšila,“ dodal pro novinky.cz starosta         
Harrachova Tomáš Vašíček.

MarƟn Soukup
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Není třeba detailněji zmiňovat, že město Harrachov má 
jako správné horské středisko v národním parku už delší 
čas přijatou obecně závaznou vyhlášku o zákazu použí-
vání ohňostrojové a zábavní pyrotechniky podle níž je 
jediným dnem, kdy je povoleno její užívání, 
„čarodějnický“ 30. duben, a to jen ještě ve vymezeném 
čase od 12 do 20 hodin. Po všechny zbylé dny kalendář-
ního roku, včetně silvestrovského večera a Nového   
roku, odpalování petard na území našeho města není 
možné. 
Přesto občas dojde k tomu, že je uvedený zákaz někým 
porušen. Stalo se tak samém konci letošního srpna na 
hotelu Sklář v Harrachově při motorkářské akci „Honda 
Fest“. Vedení města tuto politováníhodnou záležitost 
porušení příslušné městské vyhlášky řešilo 
s managementem společnosƟ OREA, jež uvedený hotel 
provozuje. Ta k této nepříjemné situaci vydala následují-
cí vyjádření zpracované manažerkou hotelu Janou 
Nagyovou, které přinášíme v celém znění.
 „V termínu 28. 8.-1. 9. 2024 byla na hotelu Sklář 
v Harrachově ubytována akce „Honda Fest“. Jedná se    
o akci pro zákazníky motocyklů Honda, kde veškerý do-
provodný program byl v režii organizátorů této firmy. 
Hotel Sklář zde figuruje pouze jako ubytovatel. 31. srpna 
byl vyvěšen program dne v hotelových prostorech, kde 
jsme si všimli skutečnosƟ, že organizátor měl v plánu 

realizovat ohňostroj. Zaměstnanci hotelu předali organi-
zátorům akce veškeré informace o vyhlášce města          
a zákazu ohňostrojů ve všech dnech v roce, vyjma dne, 
na který připadá pálení čarodějnic. I přes to, že OREA 
Sklář zakázal pořádání ohňostroje, požádali jsme 
z prevenƟvních důvodů a z důvodu případné realizace 
včasného zákroku hasiče města Harrachov, aby byli 
v danou dobu k dispozici u hotelu Sklář. Bohužel nás 
pořádající organizace obešla a odpálila ohňostroj i přes 
náš zákaz, a to v jiný, než na programu uvedený čas, 
který jsme hlídali. Ráno byl účastníkům Honda Festu 
avizovaný ohňostroj ve 20 hodin, nakonec byl, řekněme, 
že v utajení odpálen krátce před 22. hodinou a to přímo 
organizátory akce Honda Fest. Omlouváme se za naše 
hosty a ơm vzniklé komplikace. Příšơ akce s touto pro-
blemaƟkou (ohňostroj) ohlídáme asistencí Městské poli-
cie Harrachov.“ 
Ve věci se dále podařilo získat i stanovisko Městské poli-
cie Harrachov. Strážníci jsou se vzniklou situací sezná-
meni a věc řeší jako porušení obecně závazné vyhlášky 
č. 4/2022. Po shromáždění všech podkladů a provedení 
šetření ve věci bude pachatel proƟprávního jednání  
řešen v souladu se všemi právními předpisy, způsobem 
stanoveným zákonem. Nelze však zaơm předjímat, jestli 
v příkazním řízení, nebo v řízení správním. 

MarƟn Soukup

Pořadatelé Honda Fest porušili vyhlášku

 POZVÁNKA      POZVÁNKA     POZVÁNKA     POZVÁNKA     POZVÁNKA
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V průběhu života můžeme být svědky, ale i přímými 
účastníky událosơ, kterým říkáme mimořádné či krizové. 
Přicházejí většinou neočekávaně, ohrožují životy a zdra-
ví, způsobují velké škody na majetku a životním prostře-
dí. Mohou vzniknout škodlivým působením sil a jevů 
vyvolaných činnosơ člověka, přírodními vlivy nebo jejich 
kombinací. V příkladu uvedeno se jedná o hydrometeo-
rologické jevy (povodně, orkány, aj.), požáry, technolo-
gické havárie s únikem nebezpečných látek, hromadné 
neštěsơ, epidemie, nákazy zvířat nebo rostlin. UdálosƟ 
ve světě pak opětovně ukazují, že tyto událosƟ mohou 
být i vojenského charakteru. Pro idenƟfikaci vzniku mi-
mořádných událosơ, snížení jejich dopadů, potřeby sil   
a prostředků včetně zpracování postupů jejich zvládání 
a ochrany obyvatelstva využívá veřejná správa havarijní 
a krizové plánování. Opatření jsou zpracována na 
ústřední a na územní úrovni, zejména v havarijním         
a krizovém plánu kraje.
Jak říká naše heslo: „Štěsơ přeje připraveným!“ Proto je 
nutné, aby každý občan či právnická osoba měla rele-
vantní informace o možném ohrožení a o připravených 
opatřeních k ochraně obyvatelstva. Získáme tak infor-
mace o tom, jaká rizika nás mohou ohrozit v místě byd-
liště, v zaměstnání, zda je ohrožena škola či školka, kam 
vodíme děƟ. Získáme informace například o tom, jakým 
způsobem je zajištěno varování, jak je plánována evaku-
ace, jakým způsobem se ukrývat, jak si připravit prostře-
dek improvizované ochrany. Na koho se pro jejich získá-
ní obráƟt? Je to velmi jednoduché. Podívejte se na we-
bové stránky vaší obce, popřípadě oslovte obecní úřad, 
kterému zákon ukládá povinnost seznámit vás 
s charakterem možného ohrožení, s připravenými zá-
chrannými a likvidačními pracemi a ochranou obyvatel-
stva. Stejnou povinnost vůči vám má i váš zaměstnava-

tel, pokud je vlastní-
kem, správcem nebo 
uživatelem zařízení bu-
dov, látek nebo odpa-
dů, kdy při nakládání 
s těmito nebezpečnými 
látkami a jejich přepra-
vě může dojít k havárii. Další rady a doporučení lze najít 
např. i na htpps://www.hzscr.cz/clanek/rady-a-
doporuceni.aspx. A jak je to v případě, kdy hrozí že udá-
lost vznikne nebo již vznikla? Nemusíme se bát, že by-
chom se o tom nedozvěděli. Budeme varováni 
a informováni o jejím vzniku a nařízených opatřeních. 
Varování a informování obyvatelstva je zabezpečeno 
prostřednictvím koncových prvků varování, kterými jsou 
rotační nebo elektronické sirény a místní informační 
systémy. Využít lze i náhradní prostředky, a to zejména 
vozy s výstražným rozhlasovým zařízením Hasičského 
záchranného sboru ČR, Policie ČR, jednotek sboru dob-
rovolných hasičů, vozů městské nebo obecní policie. 
Využít lze i SMS zprávy, megafony, osobní kontakt.    
Informování obyvatelstva je následně zabezpečeno hro-
madnými sdělovacími prostředky (veřejnoprávní televi-
ze, regionální rozhlasová vysílání), informacemi uveřej-
něnými na úředních deskách obecního / krajského úřa-
du, popřípadě i dalších subjektů (např. hygienické stani-
ce) a jejich webových stánkách. Je nutné vždy sledovat 
relevantní informační zdroje odpovědných subjektů, 
používat kriƟcké myšlení a nepodléhat hoaxům               
a nepodloženým zprávám.
Nezapomeňte, štěsơ přeje připraveným!

kpt. Ing. Alena Sládková, HZS Libereckého kraje

Jak a kde získat informace o vzniku, charakteru              
mimořádné událosƟ a naší ochraně?

Městská policie přijala nového strážníka
Městská policie v Harrachově byla nucena pro efekƟvní zajištění výkonu služby přijmout od září nového strážníka. 
Na základě výběrového řízení byl vybrán vhodný uchazeč, který už disponuje platným osvědčením a strážníkem je 
již déle než 15 let. Díky tomu již není potřeba investovat čas ani finanční prostředky do jeho vzdělávání a ve výkonu 
služby je od prvního dne. Stěžejním důvodem k přijeơ tohoto uchazeče byl dosavadní nízký početní stav strážníků, 
který byl při zajišťování činnosƟ městské policie s ohledem na potřeby města Harrachov dlouhodobě pod hranicí 
udržitelnosƟ. 
S ơmto se úzce pojí i zvyšování počtu akcí, a především jejich atrakƟvity ve městě. S ohledem na počet návštěvníků 
a zajištění jejich bezpečnosƟ, popř. zvýšení jejich pocitu bezpečí, je vyžadována přítomnost strážníků městské      
policie, ale Ɵ pak pochopitelně nemohou současně dohlížet na dopravní situaci v atrakƟvně exponovaných            
oblastech.

Patrik Mataj

    E-mail: mp@harrachov.cz
    Tísňová linka: 156

Patrik Mataj
strážník
mobil: 725 376 888

Vladislav Rázek
strážník
mobil: 725 984 062

Tomáš Sedláček
asistent prevence kriminality
mobil: 725 592 193

Bc. Pavel Bitman
vedoucí strážník
mobil: 725 071 081

Kontakty:
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PetPlat 2024
Tak máme za sebou první turnaj v pétanque 
v Harrachově PetPlat 2024. Dohromady se na něm se-
šlo 18 týmů a ơmto jim děkuji za účast. Poděkování 
patří i divákům, kteří je přišli podpořit v boji o medaile. 
Doufám, že si to všichni užili jako my organizátoři:   
Radim Petrák a Miroslav Platzer.

Velká gratulace nejlepším týmům: 

1. Radim Petrák + Patrik Patlall Folvarský 

2. Gabriela Janoušková Kuříková + Eva Janoušková

3. Katka Máza Mazinka + MarƟn Janatka

4. Michal Petrák + Michal Rieger

5. Tomáš Kyncl + Radim Petrák

6. Radim Jeník + Milan Kučera

Dále děkujeme všem sponzorům: město Harrachov, 
Restaurant U studny, U Paseků, Bistro Pod Mumlavou, 
ELDO servis, Atanerš Hotels, Hotel Praha, Restaurace 
David, Restaurace Rotunda, Classic outdoor, Robin OIL, 
Penzion Bernardýn, Bobovka Harrachov, Sport Čermák, 
David Sport, Restaurace U slunce, Fremr, U Buřto-
chlamsta a dobrovolným hasičům Harrachov za zapůj-
čení udírny. 

                                                                                                  

Ještě poděkuji Janu Vaškovi za přípravu vynikajícího 
guláše, Michalovi Petrákovi za obsluhu udírny, Verunce 
s Amálkou za obstarávání stánku s občerstvením, MR 
rental za zapůjčení prostoru a Michalovi Michálkovi za 
fotodokumentaci. A též díky panu Krakonošovi za krás-
né počasí. 

Miroslav Platzer 

Redakční dovětek: První harrachovský turnaj v této 
společenské hře původem z Francie se konal v novém 
parku U Kosů, kde hřiště pro pétanque vzniklo jako  
nedílná součást této klidové zóny. 
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Boris nenapáchal 
v Harrachově mnoho škod
Tlaková níže Boris, která se v polovině září usadila nad 
střední Evropou a měla na svědomí mnoho lidských  
životů a zničené majetky zejména v Česku, Polsku           
a v Rakousku, naštěsơ v případě Harrachova spíše pouze 
pozlobila a prověřila připravenost na krizové situace. 
Z větší čásƟ byl poškozen například most přes Mumlavu 
u Rybárny, který se bude muset urychleně opravit. Voda 
se také přelila přes místní komunikaci u bývalého hotelu 
Golden, kde naplavila písek z dětského hřiště u hotelu 
Sklář. K zatopení došlo i u restaurace Pod Čerťákem, kde 
se ucpal propustek pod mostem a voda zalila celý pro-
stor před objektem. 
„Hned od varování ze všech klíčových míst krizového 
řízení jsme začali monitorovat veškeré toky i koryta řek 
a potoků na území Harrachova. V pohotovosƟ byly jed-
notky integrovaného záchranného systému, ale i zastu-
pitelé města. Naši dobrovolní hasiči několikrát za den 
prováděli pravidelnou kontrolu na terénech našeho 
města a společně s nimi jsme i provedli plnění pytlů 
s pískem na ploše nad centrálním parkovištěm. Naplně-
né pytle se pak konktrétně využily u penzionu Bílá Voda 
nebo před restaurací Pod Čerťákem. Všem, kteří byli po 
celý povodňový víkend v Harrachově k dispozici, moc 
děkuji za pomoc, především naší hasičské partě, která 
měla premiérově k dispozici nový dopravní vůz 
Volkswagen Transporter, jenž se velmi osvědčil. Svoji 
skvělou práci odvedla i naše údržba města, a to jak při 
velké vodě, tak i v úklidu po ní,“ říká starosta Harracho-
va Tomáš Vašíček. 
Při těchto krizových chvílích se nejvíce spoléhá na čin-
nost hasičských jednotek, nejinak tomu je i v našem 
horském středisku. Naštěsơ třeba od těžce zasažené 
oblasƟ Jeseníků jsme však u nás v Krkonoších obrovské 
škody nezaznamenali. Třebaže rozvodněná Mumlava      
i ostatní toky dávaly na odiv vážnost situace. „Během 
povodňového víkendu naše hasičská dobrovolná jednot-
ka byla fakƟcky povolána jen k jednomu poplachu, který 
se týkal pádu stromu mezi hotely Sklář a Svornost. Ještě 
předơm jsme také byli vysláni k výjezdu požáru 
v apartmánech Čertovka, zde se jednalo o předpokláda-
ný planý poplach. Během monitoringu povodňové situa-
ce v Harrachově jsme zjisƟli a odstranili několik popada-
ných stromů a čisƟli zanešené propustky pod komunika-
cemi. Ve spolupráci se starostou města proběhlo 
v sobotu večer naplňování pytlů s pískem získaných od 
krajského HZS,“ sdělil velitel harrachovských hasičů   
Michal Bartoš a dodal, že přesně týden od velké vody 
naše jednotka byla vyslána k vyčištění zaneseného pro-
pustku pod místní komunikací v RyžovišƟ. 
Riziko velké vody snad na dlouhou dobu v našem kraji 
zase pominulo. Nicméně i tak by obyvatelé a návštěvníci 
Harrachova by měli být obezřetní. Vinou podmáčeného 
povrchu mohou padat stromy hlavně v lesních poros-
tech, před čímž varovala v správa Krkonošského         
národního parku. 

MarƟn Soukup

INZERCE
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Krkonošské útulny nabízejí úkryt poutníkům po hřebe-
nech. Schovají před deštěm, sněhem, větrem i zimou. 
Umožní bezpečně a v suchu relaxovat v horské krajině, 
jejíž počasí je vrtkavé a zaskočit může nejednoho z nás. 
Ale pozor – útulny nejsou hotel zdarma! Nezapomínej-
me, že útulny ani přístřešky neslouží primárně k přeno-
cování. Jejich účelem je schovat nás před akutní nepo-
hodou či nepřízní počasí, poskytnout suché a kryté mís-
to k odpočinku, svačině a doplnění sil. Jsou otevřené 
každému, kdo potřebuje nabrat síly na další cestu           
a k dispozici tolika poutníkům, kolik se do nich vejde. 
Prostor v útulně si tedy nelze rezervovat ani z ní nikoho 
vyhánět.   
Jediná podmínka jejich využiơ je tak vlastně ohledupl-
nost – k sobě navzájem i k okolní přírodě. 

V přírodě národního parku je možné nocovat jen 
v případě nouze
Přečkat noc ve spacáku na značené cestě, v přístřešku 
nebo útulně je z hlediska legislaƟvy na území KRNAP 
povoleno. Je ovšem třeba nevysvětlovat si tuto možnost 
po svém a nezneužívat ji. Trávit noc na hřebenech 
v křehké přírodě můžeme, pokud jsme se nečekaně 
ocitli v nouzi. Při plánování vícedenních výletů nebo 
přechodu hor bychom měli využít horské boudy. 

Proč je noční pobyt na území KRNAP vlastně      
problém?
Hlavní důvody jsou dva. Předně – večer před spaním       
i ráno po probuzení si každý z nás potřebuje odskočit.   
V lepším případě na malou. Útulny nejsou vybaveny toa-
letami ani umyvadly pro vyplivnuơ pasty. Všechen nežá-
doucí odpad včetně papírových (v horším případě vlhče-
ných) ubrousků tak skončí v jejich okolí.  
Druhým závažným problémem je rušení nočního života 
na horách. Jak říká Michal Skalka, vedoucí oddělení en-
vironmentální výchovy Správy KRNAP: „I když nocležník 
je poƟchu, nevaří, spí na cestě, příroda o tom dobře ví.“ 
Častý pobyt turistů v noční přírodě může krkonošské 
zvěři posunout cirkadiální rytmy až o několik hodin.

Jak to vyřešit, pokud chcete na horách strávit více 
dní a nevracet se vždy navečer do údolí?
Využijte tradiční horské boudy, které jsou (na rozdíl od 
útulen) vybaveny vším potřebným. Jejich síť je v Krkono-
ších široká a průměrná vzdálenost od chalupy k chalupě 
je asi 1,5 km.
Nabízejí ubytování s veškerým komfortem, za které si 
připlaơte. Logicky – život na horách není snadný, záso-
bování složité, ceny tomu odpovídají. Využít ale můžete 
také společné spacákovny, kde za nocleh nedáte maj-
lant. Jako bonus na boudách ochutnáte krkonošské spe-
ciality i originální piva. Nebo si opodál vychutnáte vlast-
ní svačinu. Jisté je, že budete usínat pod hvězdnou hor-
skou oblohou a probouzet se do svěžího jiskřivého rána, 
aniž byste ohrozili křehkou horskou přírodu.

Tradiční i nové přístřešky
Na území Krkonoš najdeme více než dvacet nouzových 
přístřešků. Od tradičních dřevěných „áček“, až po nověj-
ší, architektonicky jedinečné stavby. A právě tyto ne-

otřelé počiny – útulny KØMEN, JENGA, STAN a ATŰLN, 
které navrhli a vyrobili ve spolupráci se Správou KRNAP 
studenƟ Fakulty architektury ČVUT v Praze, jsou pro své 
nadčasové zpracování a zajímavé lokace často vyhledá-
vány a využívány nad rámec jejich účelu. Pokud si přeje-
me, aby v krkonošské krajině zůstaly, je nezbytné, aby 
se tak už nedělo. Zastavte se u nich, pokochejte se          
a pamatujte na ně, až vás v horách zasƟhne nepohoda. 
Polohu všech útulen a přístřešků najdete jednoduše na 
portále Mapy.cz, pokud do vyhledávání zadáte heslo 
„útulna Krkonoše“. 

KØMEN u Bílého Labe
Ne náhodou najdete kousek od Balvanového vodopádu 
v údolí Bílého Labe balvan, šutr neboli ká(Ø)men. Fasáda 
z falcovaného plechu odolá horským podmínkám, záro-
veň bude ale stárnout a měnit svůj vzhled, stejně jako 
kámen porůstá mechem.

JENGA pod Dvoračkami
Útulna je nečekaně prostorná, zároveň jednoduše a sé-
riově vyrobitelná. Je navržena jako skládačka tak, aby 
jednotlivé čásƟ mohly být sestaveny v chráněném pro-
středí truhlářské dílny a potom bez větších poơží       
přepraveny na místo výstavby.

STAN u Mumlavy
Hlavní inspirací byl stan, který také poskytuje nouzové 
přespání a rychlý komfort, když jsme právě na cestách. 
Jednoduchý přístřešek pobitý modřínovým dřevem   
vypadá, jako by na svém místě stál od nepaměƟ.

ATŰLN na Klínových Boudách
„Útulné áčko“, i tak by bylo možné zjednodušeně po-
psat asi nejikoničtější útulnu, která stojí v místě vyhoře-
lé Klínové Boudy. Stavba vychází z archetypu přístřešku 
a nabízí překrásný výhled do údolí.

Krkonošské útulny nás schovají před nepohodou. 
Nepleťme si je ale s levným hotelem.

PRISMA na Černé hoře
Útulna Prisma vznikla jako studentský projekt Střední 
průmyslové školy stavební v Hradci Králové v roce 2024. 
Její název i tvar jsou inspirovány přírodními moƟvy včelí 
plástve, již připomínají také atypická hliníková             
okna. Stavba má panelovou konstrukci, pokrytá je falco-
vanou kryƟnou. 
Podrobnější informace a přesnou polohu útulen najdete 
zde: www.krkonose.eu/krkonosske-utulny

Alena Cejnarová
Krkonoše – svazek měst a obcí
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Dlouholetou vynikající spolupráci polského Muzea kera-
miky v Boleslavci a Krkonošského muzea Správy KRNAP 
ve Vrchlabí ocenil euroregion Nisa. Při slavnostním cere-
moniálu na hradě Grabštejně byly zástupcům obou mu-
zeí předány tradiční skleněné kapky symbolizující řeku 
Nisu, která spojuje všechny tři země. Ocenění jsme pře-
vzali z rukou vedení euroregionu, hejtmana Libereckého 
kraje MarƟna Půty, zemského rady okresu Görlitz        
Dr. Stephana Meyera a primátora města Jelení Hora 
Jerzyho Łużniaka.
Krkonošské muzeum s Muzeem keramiky spolupracuje 
už od roku 2008. Společně jsme realizovali řadu projek-
tů, např. Boleslavec – Vrchlabí po stopách společné his-
torie (2009), Via Fabrilis 2009–2010, Via Fabrilis II 2013–
2014, Zahrady živé kultury 2012–2013 a Boleslavec – 
Vrchlabí akƟvní přeshraniční spolupráce muzeí          
2016–2018. 

Všechny z nich se věnovaly uchovávání a prezentaci pro-
jevů tradiční lidové a měšťanské kultury v oblasƟ řeme-
slné výroby na území středních a západních Krkonoš      
a přilehlého podhůří na české i polské straně hor.
Nejviditelnějším výsledkem spolupráce na české straně 
je replika čtvrtého historického domu, která byla posta-
vena ve Vrchlabí na náměsơ Míru v rámci oceněné spo-
lupráce, a také již tradiční každoročně pořádané akce 
pro veřejnost, jako Masopust, sv. Ján, Řemeslnické léto 
nebo Dožínky. Vznikla také Via fabrilis – Cesta řemesl-
ných tradic původně po trase Vrchlabí–Boleslavec, která 
dnes zahrnuje 38 insƟtucí ve 33 městech a obcích.

Radek Drahný 
mluvčí KRNAP

Krkonošské muzeum získalo cenu 
za příkladnou přeshraniční spolupráci

Vítání občánků
V úterý 24. září se na harrachovské radnici uskutečnilo vítání občánků,          
kdy starosta města přivítal nové občánky Harrachova.

Byli jimi:

Izabela Lenka Bigasová

Tymián Jakubec

Nicolas Major

Jakub Švec
Lucas Šváb 
(na vítání bohužel s rodiči nebyl)

Na toto příjemné setkání si děƟ 
z mateřské školky, pod vedením paní učitelky MarƟny Horáčkové, připravily 
moc hezké vystoupení. I přes malý počet zpěváků, způsobený nemocemi,  
byly děƟ skvělé. Za to dětem i paní učitelce moc děkujeme.

  MarƟna Vaňková
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Milí čtenáři a milovníci knížek,
v září naše knihovna opět ožila. U pohádky jsme se seznámili s čerstvými prvňáčky, starší školáci zvědavě šmejdili 
mezi regály, proběhla i další čtenářská anketa. V říjnu, kdy slavíme Týden knihoven nebo Velký knižní čtvrtek, 
dokončíme rozběhnutý počítačový kurz pro začátečníky, popovídáme si s druháky a třeťáky na čtenářských bese-
dách a vy můžete za pár kaček ulovit nějaký literární skvost na velké podzimní burze knih. Přijďte si udělat radost 
do knihovny! Michaela Holmerová

DetekƟvní romány
A. de la MoƩe – Skleněný muž
G. McAllister – Stane se včera
D. Urban – Vražedná splátka

Thrillery
P. Klabouchová – Ignis Fatuus
M. Blake – Anna O.

Společenské romány 
A. Napolitano – Ahoj krásko
D. Chamberlain – Poslední dům v ulici

Psychologické romány
N. O´Regan – Přitažlivost pádu
K. Smirnoff – Můj bratr

Romány pro ženy
S. Lark – Zvěrolékařka 2: Velké naděje
K. A. Tucker – Nespoutaná Aljaška
D. D. Čechová – Noc špatných polibků

Fantasy
J. Rollins – Koruna věčného soumraku

Populárně-naučné publikace
P. Brož – Geostorky
H. Vojtko – Prostě vztahy

Pohádkové příběhy pro děƟ
D. Medzvecová – Dobrodružství školní aktovky
D. Bussell – Malá baletka: Nela a ledový palác

Dobrodružné příběhy pro děƟ a mládež
M. Bolfová – Kluk v kopačkách
S. Beran – Ztracený v povětří

Fantasy pro děƟ a mládež
L. Noni – Ranhojička: Královna rebelů

A. Napolitano – Ahoj krásko
William Waters vyrůstal v rodině zasa-
žené tragédií, bez lásky a zájmu rodičů. 
Když v prvním ročníku na univerzitě 
potká energickou a ambiciózní Julii Pa-
davanovou, rozzáří se mu celý svět.      
S Julií do Williamova života vstoupí i její 
rodina, především její tři mladší sestry: 
Julii nejbližší Sylvie, snílek a knihomol-
ka, a dvojčata, bohémská výtvarnice 
Cecelie a laskavá pečovatelka Emeline. 
Všichni Padavanovi přijmou Juliina no-
vého přítele s otevřenou náručí. Životní 
cesty všech se však začnou různě komplikovat, až nakonec do-
jde ke katastrofálnímu rodinnému rozkolu, který všechny pro-
mění, mnohé rozdělí a zasáhne i další generaci... Dokáže        
takovou ránu někdy něco zacelit?

P. Brož – Geostorky
Geostorky jsou příběhy skutečných či 
smyšlených lidí z různých koutů naší 
planety, do jejichž života zasáhla síla 
přírody. Autor – vědecký milovník   
sopečné činnosƟ a všeho kolem ní – ve 
své sbírce poutavě popisuje základní 
geovědní jevy, které se v historii lidstva 
zapsaly mezi největší katastrofy.

D. Medzvecová – Dobrodružství školní aktovky
Vyprávění o nerozlučném přátelství 
malé holčičky a její neobyčejné školní 
aktovky vás rozhodně pobaví. Každá 
aktovka touží mít svého hodného ško-
láka, který by ji nosil na zádech a cho-
val se k ní hezky. Jak by taky ne. Aktov-
ka z našeho příběhu takovou školačku 
má. Rozárka je tou nejmilejší holčičkou, 
jakou si jen mohla přát. Rády si spolu 
hrají, smějí se, zažívají různá dobro-
družství a také skrývají jedno velké  
tajemství…

NOVÉ KNIHY

Výsledky čtenářské ankety
V září jste v rámci další čtenářské ankety odpovídali na otázku, jak máte doma srovna-
nou knihovnu. Ankety se zúčastnilo 43 čtenářů, z toho 5 řadí knížky podle abecedy,  
10 podle žánru, 6 podle velikosƟ, 8 podle oblíbenosƟ a 14 čtenářů v tom vůbec nemá 
žádný systém. Všem děkuji za účast!
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Poprvé do školy… poprvé do knihovny!
Harrachovšơ prvňáčci na začátku školního roku poprvé zavítali do knihovny. Během seznamovací hodiny jsme si řek-
li, jak to u nás funguje, jak knížky vlastně vznikají, že s nimi musíme opatrně zacházet a co je na nich fajn. Pak jsme si 
udělali zábavný kvíz, společně přečetli krátkou pohádku, vymalovali si k ní obrázek a už se těšíme, až se v knihovně 
potkáme příště.

Burza knih
Po celý podzim prodej vyřazených knih, tentokrát se zaměřením na dětskou literaturu. K nákupu DVD podle       
vlastního výběru zdarma. Udělejte si radost za 10 Kč, přispějete na rozvoj knihovny!

ŘÍJEN V KNIHOVNĚ

1. 10.  Beseda pro 2. třídu 
ZŠ na podporu čtenářství

Kamil neumí lítat

8. 10. Beseda pro           
3. třídu ZŠ                    

na podporu čtenářství
Kluk a pes

Počítačový kurz pro začátečníky: Nebojte se počítače!
Každý pátek 9–10 h základní dovednosƟ práce s počítačem a internetem (stavba a obslu-
ha PC, práce se složkami, soubory a textem, kopírování a Ɵsk, internet, e-mail), jen pro 
přihlášené. Podrobnější na tel.: 481 529 603 nebo přímo v knihovně.



Jiroutková Zuzana 70 let
Krejčí Jiří 70 let
Šálková Libuše 65 let
Ketner Jiří 60 let
Rýdlová Jaroslava 60 let
Tothová Dagmar 60 let

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
V této rubrice jsou zveřejňováni Ɵ jubilanƟ, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí svého narození, 
a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, kteří si nepřejete, aby 
Vaše maličkost byla ve společné kronice zmíněna, sdělte, prosím, svůj požadavek na tel.: 481 528 133 nebo na         
e-mail: zpravodaj@harrachov.cz. Děkujeme.
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JUBILANTI –   říjen 2024Holatová Dana 92 let
Janoušková Miroslava 89 let 
Pleskačová Olga 85 let
Slavíková Stanislava 84 let
Habrová Ivana 81 let
Jurik Ivan 75 let

Krakonošův přespolní běh
Krakonošův přespolní běh je tradiční harrachovský bě-
žecký závod pořádaný místním běžeckým oddílem       
TJ Jiskra pro širokou veřejnost. Koná se dvakrát ročně, 
v březnu a v září. Trasa se každý rok maličko změní tak, 
aby byla stále atrakƟvní. Tratě měří od 100 m po 6 km. 
Letošního ročníku se 8. září zúčastnilo 216 startujících 
od děơ až po veterány.

„Je to krásná příležitost k setkání na začátku září, všich-
ni se po prázdninách potkáme, veliký dík u tohoto závo-
du patří rodičům. Právě Ɵ staví trať, jsou u prezentace, 
vždy si někdo vezme na starost bufet. A výtěžek jde sa-
mozřejmě dětem,“ přibližuje atmosféru trenérka Eliška 
Jeníková. Startovné je 30–50 Kč, jeho výši určuje kraj.
„Tím bych chtěla poděkovat všem, kdo se na závodech 
podílel, městu Harrachov, Národnímu sportovnímu cen-
tru Harrachov, rodičům, sponzorům, paní učitelce Petře 
Šebelkové za krásné moderování závodů a fanouškům 
za skvělou atmosféru,“ říká organizátora Eliška Jeníko-
vá. Ceny předával starosta města Tomáš Vašíček a mís-
tostarostka Lucie Kučerová.
Medaile pro závod již po několikáté vytvořila harra-
chovská běžkyně Anežka Rybínová, která si dala práci   
a vytvořila je nejen pro první tři nejlepší závodníky, ale  
i pro všechny závodníky benjamínků! Předběžci pro 
nejmenší na trasách 100–650 m byli Amálka Jeníková    
a Jakub Uman, který je dnes závodníkem Tj Dukla Libe-
rec, ale na domácí klub stále nezanevřel.

Ještě jednou všem patří veliké poděkování a těšíme se 
na viděnou na příšơch závodech.
Nejlepší výsledky harrachovských závodníků: 

Klára Kmoníčková 3. místo

Kamila Kmoníčková 1. místo

Vítek Horák 3. místo

Michal Vaněček 2. místo

Jakub Hanč 1. místo

Dále jsme pobrali pět bramborových medailí.

 Hanka Veselá

INZERCE





Kaml cup 2024
Již tradičně, poslední prázdninový víkend uspořádal Ski 
klub TJ Jiskra Harrachov v našem krásném skokanském 
areálu na Kamlu další ročník tradičního Kaml cupu ve 
skoku a severské kombinaci. Program byl, stejně jako 
v minulých letech, dvoudenní. Už v pátek v podvečer se 
uskutečnil populární Kaml open, závod otevřený pro 
všechny skokany a skokanky, kteří zvládnou skok na 
můstku K26. V sobotu byl pak na pořadu RKZ ve skoku   
a severské kombinaci pro kategorie žáci a žačky 9+10, 
11+12 a 13+14 let. Letošní ročník byl zpestřen o závody 
nejmenších děơ. Kategorie předžáků měla svůj skokan-
ský závod na můstku K8. Celý náročný program závodů 
provázelo nádherné letní počasí, a tak si nejen závodníci 
s rodiči a trenéry, ale i početné obecenstvo užívalo    
překrásných výkonů malých skokanských nadějí.

V pátek v podvečer byl odstartován už sedmý ročník 
závodu Kaml open. Speciální pravidla, upravená právě 
pro tento závod, vytvářejí, pokud možno stejné podmín-
ky pro všechny přihlášené závodníky. Nejmladší katego-
rie, 9+10 let startuje z nejvyššího nájezdu, 11+12 let       
o jednu lavičku níž a všichni ostatní níž o dvě lavičky.      
K závodu se přihlásilo 45 skokanů a skokanek ze všech 
přítomných klubů, zpestřením byla účast tří polských 
závodníků. Vítězem velice vyrovnaného závodu se stal 
Matěj Kubalák před domácím Šimonem Pelcem a Štěpá-
nem Kubalákem. Novoměstským Kubalákům závod Kaml 
open sedí, v nedlouhé historii se Matěj stal po svých 
bratrech Jiřím a Štěpánovi už třeơm vítězem z rodiny. 
Závodníci mohli poprvé vyzkoušet zrekonstruovaný      

nájezd můstku K26. Díky trenérům a rodičům se podaři-
lo vyměnit už leƟtou výdřevu vrchní čásƟ nájezdu za 
nové plechy, zcela nově byly instalovány čtyři startovací 
plošiny a lavičky. V areálu se toho letos vykonalo daleko 
více. Vedle nájezdu K26 byla vyměněna celá startovací 
plocha u nájezdu K18, opravený můstek K10 a komplet-
ně opravena a natřena dřevěná fasáda u hlavní budovy 
zázemí. Ta byla provedena sponzorsky zásluhou Radka 
Prouzy.
V sobotu už v devět hodin ráno odstartoval závod 
předžáků na můstku K8. Mezi dvacítkou děơ se neztraƟ-
lo ani pět domácích závodníků: Anna Lejsková, Rozárie 
Nesvadbová, Damián Sivíček, Jaroslav Klán a Jiří Jurčo. 
Od jedenácté hodiny byl na pořadu běh do severské 
kombinace, letos prvně závod s hromadným startem. 
Kategorie předžáků až žáků a žákyň 13+14 let se utkalo 
na traơch od půl kilometru po tři kilometry na 60 děơ.
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POZVÁNKA
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Hodinu po poledni se pak skákalo na můstcích K18         
a K26. Na menším můstku závodili chlapci a dívky kate-
gorie 9+10 let a též dívky 11+12 let. Mnoha úspěchů 
dosáhli domácí borci. V nejmladší kategorii zvítězil jak 
ve skoku, tak v kombinaci Samuel Račák, kterého doplnil 
na pátém místě v kombinaci a osmém místě ve skoku 
Josef Brichta, mezi nejmladšími děvčaty byla osmá         
a devátá Ema Sivíčková. V kategorii děvčat 11 a 12 let 
obě disciplíny ovládla a zvítězila Ema Brichtová. V kate-
gorii 11+12 let v letošní sezoně dominují harrachovšơ 
chlapci a stejně tomu bylo i doma na můstku K26. Ve 
skoku i severské kombinaci zvítězil Šimon Pelc, Štěpán 
Šálek byl třeơ ve skoku a čtvrtý v kombinaci, naopak 
třeơ v kombinaci a pátý ve skoku byl Ignac Smarz, Jakub 
Ježek byl pátý a šestý. V nejstarší kategorii 13+14 let 
mezi děvčaty v severské kombinaci zvítězila Nela Prou-
zová, ve skoku pátá, na druhém místě byla Karolína Lej-
sková, která ve skoku získala bronz. U chlapců byl druhý 
a čtvrtý Adam Ježek, desátý a osmý Filip Tošovský a dva-
krát devátý Josef Hamáček.
Vyhlášení výsledků a předávání cen bylo letos rozděleno 
na několik čásơ. Stalo se již tradicí, že v Harrachově   

bývají cenami v závodě Open oceněni všichni účastníci, 
a tak byl tento závod vyhlášen již v pátek večer. Všech 
45 startujících obdrželo krásný pohár i diplom. V sobotu 
se již dopoledne vyhlašovala kategorie předžáků, i zde 
byly všichni startující odměněni krásnými cenami. Po 
skončení skokanského závodu v sobotu odpoledne bylo 
pak vyhlášení RKZ ve skoku i v severské kombinaci. Ve 
všech kategoriích obdrželi vždy první tři nejen poháry    
a diplomy, ale díky štědrým sponzorům i hodnotné   
ceny.  

Po oba dny panovalo nádherné počasí, a i to přispělo     
k tomu, že závody dopadly na výbornou. K parádní at-
mosféře, která celou akci provázela, přispělo skvělé ob-
čerstvení, které připravili rodiče v čele s Markem Laho-
dou, hudba, o kterou se tentokrát postarali kluci z LTBK  
i tradičně bohatá tombola, kterou zabezpečily maminky 
našich závodníků. A všichni si mohli připadat jako na 
závodech světového poháru. Při komentování závodů se 
s Wolfem Slavíkem střídal moderátor skoků na Euro-
sportu Radek Barkman.

HLEDÁME INSTRUKTORY/KY  
do našeho teamu                                   

na nadcházející zimu.

 Zaručen dostatek práce a pouze      
na vyžádání 8h denně jinak 6h práce.

 99% privátní výuka a ne skupiny      
co nebaví ani klienta ani učitele.

 Kvalitní oblečení, permice, dotovaná 
strava a možnost ubytování.

 Společné tréninky, skialp, akce...

Plat od 350.-/h                                        
                        

e-mail: sportcermak@centrum.cz       

603 579 584 

INZERCE
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Za fantasƟcky prožité dny i šťastné oči všech zúčastně-
ných děơ patří velký dík rodičům, funkcionářům a spon-
zorům, kteří letošní Kaml cup podpořili.

Velké poděkování především  pro  město  Harrachov, 
Areál skokanských můstků o. p. s., harrachovské hasiče   
a další štědré sponzory: restaurace Praha, ELDO servis 
Petr Dostalík, Valuty Net směnárna, hotel Šedý vlk,    
restaurace U studny, K+P Ski + bike rental Stanislav Pelc, 
pension Bílá voda, restaurace Double N, lékárna Magis-
tra Harrachov, Cafe restaurant Radek Nemeškal, Kofola, 
Jana Havránková, Dolce vita Development, pension 
Schäfer Harrachov, hotel Centrum, 4 SoŌ dětské hřiště 
Tanvald, Bidfoot, Hatchey sportovní vybavení, 
Bigshock.cz. A též pro všechny, kteří přispěli do tradiční 
hodnotné tomboly.

O dva týdny později se v Desné konalo Mistrovství ČR ve 
skoku a severské kombinaci v žákovských kategoriích. 
Ski klub Harrachov se stal, stejně jako v zimě, nejúspěš-
nějším klubem. V severské kombinaci získali dokonce 
borci reprezentující Jiskru Harrachov 8 z 18 možných 
medailí. Zlato vybojoval Samuel Račák, Šimon Pelc          
a Nela Prouzová, stříbro Ema Brichtová, Adam Ježek       
a bronz Ignac Smarz, Karolína Lejsková a Alžběta 
Hamáčková. Ve skoku se stal mistrem republiky Šimon 
Pelc a Bára Štěpánková, stříbro získala Nela Prouzová     
a bronz Ema Brichtová. 

Stanislav Slavík
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